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EJSMR� • Editorial Message

Dear Readers, Authors, Reviewers, 
and Members of the Editorial Board,

It is with immense satisfaction and gratitude that I present the Winter Issue of the Eurasian Journal 
of Scientific and Multidisciplinary Research (EJSMR) – the third and final issue of 2025. This edition 
marks the successful completion of another productive year for our journal, during which we have 
continued to build a vibrant platform for high-quality, innovative research across diverse disciplines, 
with a particular emphasis on contributions from the Eurasian region and beyond.

The papers featured in this Winter Issue reflect the breadth and depth of contemporary scholarship 
that EJSMR strives to promote. From advancements in natural sciences and engineering to insightful 
explorations in social sciences, medicine, economics, and environmental studies, these contributions 
demonstrate the interdisciplinary spirit that defines our journal. We are proud to showcase work 
that not only advances knowledge but also addresses real-world challenges faced by our global and 
regional communities.

On behalf of the entire editorial team, I extend my deepest thanks to all who have made this issue 
– and the entire 2025 volume – possible. First and foremost, heartfelt gratitude goes to our authors 
for entrusting us with their valuable research and for their patience and responsiveness throughout 
the publication process. To our dedicated peer reviewers, whose rigorous and constructive feedback 
ensures the highest standards of scholarly excellence, we owe an enormous debt of appreciation. I 
also wish to sincerely thank the Editor-in-Chief, Professor Narbaev Mirsadyk Rahimberdievich, the 
Executive Secretary, Dr. Asilova Zulfiia Atamyrzaevna, and all members of the editorial board for their 
unwavering commitment and expertise.

As we close the chapter on 2025, we do so with optimism and excitement for the opportunities that 
lie ahead. The coming year, 2026, promises continued growth for EJSMR as we aim to expand our 
reach, enhance our impact, and welcome even more groundbreaking contributions from researchers 
worldwide. We invite scholars, practitioners, and emerging voices to submit their work and join us 
in fostering innovation, collaboration, and the dissemination of knowledge that can shape a better 
future.

Thank you once again for your continued support. We look forward to an inspiring and successful 2026 
together.

Sincerely,  

Dipak Chaulagain,
MD, MS, FMAS, PhD,  Associate Professor,

Deputy Editor-in-Chief  
"Eurasian Journal of Scientific and Multidisciplinary 

Research" (EJSMR), Jalal-Abad International University, 
Kyrgyz Republic & Uzhhorod National University, 

Ukraine
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• Редакционная статья� ЕЖНМИ

Уважаемые читатели, авторы, рецензенты и 
члены редакционной коллегии!

С огромным удовлетворением и благодарностью я представляю зимний выпуск Евразийского 
журнала научных и междисциплинарных исследований (EJSMR) – третий и заключительный 
выпуск 2025 года. Этот выпуск знаменует собой успешное завершение еще одного продуктивного 
года для нашего журнала, в течение которого мы продолжали создавать динамичную платформу 
для высококачественных, инновационных исследований в различных дисциплинах, с особым 
акцентом на вклад из Евразийского региона и за его пределами.

Статьи, представленные в этом зимнем выпуске, отражают широту и глубину современных 
научных исследований, которые EJSMR стремится продвигать. От достижений в естественных 
науках и инженерии до глубоких исследований в социальных науках, медицине, экономике 
и экологии – эти работы демонстрируют междисциплинарный дух, который определяет наш 
журнал. Мы гордимся тем, что представляем работы, которые не только расширяют знания, 
но и решают реальные проблемы, стоящие перед нашими глобальными и региональными 
сообществами.

От имени всей редакционной команды я выражаю глубочайшую благодарность всем, кто сделал 
возможным этот выпуск – и весь том 2025 года. В первую очередь, сердечная благодарность 
нашим авторам за доверие, оказанное нам в отношении их ценных исследований, а также 
за их терпение и отзывчивость на протяжении всего процесса публикации. Мы в огромном 
долгу перед нашими преданными рецензентами, чьи строгие и конструктивные замечания 
обеспечивают высочайшие стандарты научной работы. Я также хочу искренне поблагодарить 
главного редактора, профессора Нарбаева Мирсадыка Рахимбердьевича, исполнительного 
секретаря, д-ра Асилову Зульфию Атамирзаевну, и всех членов редакционной коллегии за их 
непоколебимую преданность и профессионализм.

Завершая главу о 2025 году, мы делаем это с оптимизмом и воодушевлением в предвкушении 
новых возможностей. Наступающий 2026 год обещает дальнейший рост для EJSMR, поскольку 
мы стремимся расширить сферу своего влияния, усилить наше воздействие и приветствовать 
еще больше новаторских работ от исследователей со всего мира. Мы приглашаем ученых, 
практиков и начинающих исследователей представить свои работы и присоединиться к нам в 
развитии инноваций, сотрудничества и распространения знаний, которые могут сформировать 
лучшее будущее.

Еще раз благодарим вас за вашу постоянную поддержку. Мы с нетерпением ждем 
вдохновляющего и успешного 2026 года вместе.

С уважением,

Дипак Чаулагаин,
доктор медицины, магистр наук, FMAS, PhD, доцент

заместитель главного редактора "Евразийский 
журнал научных и междисциплинарных исследований" 
(EJSMR), Международный Университет Жалал-Абада, 
Кыргызская Республика и Ужгородский Национальный 

Университет, Украина


